



الطبعة  
+ⵎⵓⴷⵓⵔ+  
EDITION

5



المحافظة السامية للأمازيغية  
ⵎⵓⴷⵓⵔ ⵉⵏ ⵏⵉⵙⵓⵔ ⵏ ⵜⵉⵎⴰⵣⵉⵖⵜ  
ASQAMU UNNIG N TIMMUZYA

## FIFTH EDITION OF THE PRESIDENT OF THE REPUBLIC'S PRIZE FOR AMAZIGH LITERATURE AND LANGUAGE

The President of the Republic's Prize for Amazigh Literature and Language was established by Presidential Decree No. 20-228 on 29 Dhou El Hidja 1441, corresponding to August 19, 2020, which was later amended and supplemented. This prize aims to recognize literary and intellectual achievements in all the Amazigh linguistic variants used in Algeria.

The prize aims to reward the best research and works produced, either individually or collectively, in the following categories:

**1. Linguistics :** Studies in the Amazigh language, or possibly in other languages, focusing on Amazigh language planning, terminology, syntactic rules, and the specific features of the common or individual phonological systems of each linguistic variant. This also includes lexicological, semantic, and lexicographical studies, whether they address elements common to Amazigh variants or the particularities of a given variant.

**2. Literature expressed in Tamazight and translated into it :** Creative works written in the Amazigh language or translated into it from other languages. The genres covered include novels, short story collections, theater, and poetry.

These works may come from Algerian or global literature.

**3. Research on Amazigh Intangible Cultural Heritage :** Fieldwork aimed at collecting and studying the Amazigh intangible cultural heritage in all its variants.

**4. Scientific, Technological, and Digital Research:** Achievements and projects aimed at integrating Amazigh scientific and literary content into modern technologies and digital tools.

The works are evaluated anonymously by an independent jury, composed of academics specialized in the fields of Amazigh language and culture, as well as representatives from ministries concerned with the objectives of this competition.

This edition comes to enhance the importance of this award in promoting creativity in the Amazigh language, in its fifth edition, the announcement of whose results coincides with the celebrations of the new Amazigh year 2975.

## CINQUIÈME ÉDITION DU PRIX DU PRÉSIDENT DE LA RÉPUBLIQUE POUR LA LITTÉRATURE ET LA LANGUE AMAZIGHES

Le Prix du Président de la République pour la littérature et la langue Amazighes a été institué par le décret présidentiel n°20-228 du 29 Dhou El Hidja 1441, correspondant au 19 août 2020, modifié et complété. Ce prix vise à mettre en lumière les réalisations littéraires et intellectuelles dans les différentes variétés linguistiques amazighes en usage en Algérie.

Le prix a pour objectif de récompenser les meilleures recherches et œuvres réalisées, individuellement ou collectivement, dans les catégories suivantes :

**1. Linguistique :** Études en langue amazighe, ou si nécessaire, en d'autres langues, portant sur l'aménagement linguistique amazighe, la terminologie, les règles syntaxiques, ainsi que les caractéristiques du système phonologique commun ou spécifique à chaque variante linguistique. Cette catégorie comprend également les études lexicologiques, sémantiques et lexicographiques, des dictionnaires sur les éléments communs spécifiques des variétés amazighes.

**2. Littérature écrite en tamazight et traduite vers elle :** Œuvres créatives rédigées en langue amazighe ou traduites vers cette langue à partir d'autres langues, qu'il s'agit de la

littérature algérienne ou universelle incluant romans, les recueils de nouvelles, pièces de théâtre et poèmes.

**3. Recherches sur le patrimoine culturel immatériel amazigh :** Travaux de terrain visant à collecter et à étudier le patrimoine culturel immatériel amazigh dans ses diverses manifestations.

**4. Recherches scientifiques, technologiques et numériques :** Réalisations et projets visant à intégrer des contenus scientifiques et littéraires amazighes dans les technologies modernes et les outils numériques.

Les travaux sont évalués de manière anonyme par un jury indépendant, composé d'universitaires spécialisés dans les domaines de la langue et de la culture amazighes, ainsi que de représentants de ministères concernés par les objectifs de cette compétition.

Cette édition souligne l'importance de ce prix dans la promotion de la créativité en langue amazighe, dans sa cinquième édition, dont l'annonce des résultats coïncide avec les célébrations du Nouvel An amazigh 2975.

بطاقة طوباعت  
Philatelic Card



الطبعة  
+ⵎⵓⴷⵓⵔ+  
5  
TH EDITION



أول يوم للإصدار - First Day of Issue

